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9 октября 2023 г.

Jak se Pašinjan vzdal Karabachu, podrobnosti od
Putina

putin-today.ru/archives/190579

Pašinjan, jak si vzpomínáte, nedávno udělal ohromující chybu,
pokud jde o ochranu zájmů své země - Arménie, ale zároveň přinesl
naší zemi velké výhody, o kterých jsem psal v nedávném článku, ve
kterém jsem hovořil o tom, jak tento myšlenkový velikán dokázal
nemožné – vyřešil neřešitelný problém, který po desetiletí brzdil
rozvoj vztahů mezi Ruskem a Ázerbájdžánem, za což si zasloužil
udělení Řádu za zásluhy o vlast (naši).

Proč se tak stalo a proč za nic nemůže Rusko před Arménií, jsem
psal o něco dříve v jiném článku.

A nedávno vše, o čem jsem psal, dostalo potvrzení od prezidenta.

Na Valdajském fóru Putin podrobně hovořil o tom, co, proč a jak se
stalo, v reakci na Pašinjanova tvrzení a obvinění ze zrady Arménů
ze strany Ruska, která nyní zazněla z různých míst, včetně úst
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osoby, která obecně a stal se hlavním důvodem nedávných událostí,
které se odehrály v Karabachu – předseda Evropské rady Charles
Michel.

Vzhledem k tomu, že má slova jsou má slova a slova prezidenta jsou
slova prezidenta, myslím, že vám neuškodí si je přečíst a
zaznamenat ještě jednou. To vám umožní vypořádat se, jak se říká,
„tváří v tvář“ s těmi, kteří stále obviňují Rusko ze zrady.

Moderátor tedy položil Putinovi otázku:

Předseda Evropské rady Charles Michel ve včerejším rozhovoru
řekl: „Rusko zradilo arménský lid.

Vladimír Putin:

Víte, naši lidé říkají „čí kráva by bučela, ale vaše by mlčela“.
Chápete, protože to, co se stalo a co se nedávno stalo.

To je co.

Po rozpadu SSSR došlo ke konfliktu, začaly etnické střety mezi
Armény a Ázerbájdžánci. Začali ve městě Sumgait, pak se rozšířili
do Karabachu. To vše vedlo k tomu, že Arménie... ne Karabach, ale
Arménie ve skutečnosti podřídila celý Karabach a sedm přilehlých
území, sedm oblastí Ázerbájdžánu. To je podle mého názoru téměř
20 % území Ázerbájdžánské republiky. A to vše probíhalo dlouhá
desetiletí.

 
Musím říci, že zde neprozradím žádné tajemství, během posledních
patnácti let jsme mnohokrát nabídli našim arménským přátelům
kompromis.
Který?

Vrátit pět regionů kolem Karabachu Ázerbájdžánu, dva si nechat pro
sebe a zachovat tak územní spojení mezi Arménií a Karabachem.
Ale naši arménští přátelé nám čas od času řekli: "Ne, to pro nás
vytvoří určité hrozby."
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My jsme na oplátku řekli: " Poslouchejte, ale Ázerbájdžán roste,
ekonomika se rozvíjí, je to země produkující ropu, už tam žije přes
10 milionů lidí, pojďme si porovnat potenciál." I když existuje taková
příležitost, musíme najít tento kompromis. Z naší strany jsme
přesvědčeni, že v rámci Rady bezpečnosti OSN provedeme
příslušné rozhodnutí, zaručíme bezpečnost tohoto přirozeně
vznikajícího Lachinského koridoru mezi Arménií a Karabachem a
zaručíme bezpečnost Arménů žijících na tomto území. - Ale ne, řekli
nám: - S tím nemůžeme souhlasit. "A na otázku: "Co budeš dělat?"
odpověděli: "Budeme bojovat." - OK.

Věci nakonec dospěly do bodu ozbrojených střetů v roce 2020 a pak
jsem také navrhl našim přátelům a kolegům... mimochodem,
prezidenta Alijeva mě asi neurazí, ale v určitém okamžiku bylo
dosaženo dohody, že ázerbájdžán jednotky se zastaví...

Poznámka: Už chápete, co stálo Alijeva zastavit se v situaci, kdy
jeho armáda prakticky vítězila, o čemž jsem mluvil v článku?

Abych byl upřímný, myslel jsem, že je problém vyřešen, zavolal jsem
do Jerevanu a najednou jsem slyšel: - Ne, ať odejdou (z té
bezvýznamné části Karabachu, kam vstoupily ázerbájdžánské
jednotky). "Říkám: "Poslouchej, co budeš dělat?" Opět stejná fráze:
"Budeme bojovat." Říkám: "No, poslouchej, za pár dní půjdou do
oblasti tvého opevnění v oblasti Agdam a bude po všem." Rozumíš?.
- Ano. - Co budeš dělat?. - Budeme bojovat.

Pfft... - No dobře...
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No, všechno dopadlo, jak dopadlo. Nakonec jsme se s
Ázerbájdžánem dohodli, že po dosažení linie Shushi boje ustanou.
Odpovídající prohlášení bylo podepsáno v listopadu 2022 o
pozastavení nepřátelských akcí a rozmístění našich mírových
jednotek.

A tady je další, velmi důležitý bod. Právní status našich mírových
jednotek byl založen výhradně na tomto prohlášení z listopadu 2020.
Žádný mírový status nikdy nevznikl, protože Ázerbájdžán věřil, že to
není potřeba, a podepsání bez Ázerbájdžánu bylo zbytečné, takže
celý status byl založen, opakuji, pouze na prohlášení z listopadu
2020.

A práva příslušníků mírových sil spočívala v jediném – sledování
dodržování příměří. Všechno! My, mírotvorci, jsme tam neměli a
nemáme žádná jiná práva. Tento nejistý stav nějakou dobu
pokračoval.

Nyní jste zmínil předsedu Evropské rady Charlese Michela, kterého
si vážím. V Praze na podzim roku 2022 se pod záštitou pana
Michela, francouzského prezidenta Macrona a pana Scholze,
kancléře Spolkové republiky Německo, sešli vůdci Arménie a
Ázerbájdžánu a podepsali tam prohlášení. Rozumíš?



5/8

Prohlášení, z něhož vyplývá, že Arménie uznala Karabach jako
součást Ázerbájdžánské republiky. Vedoucí delegace, vůdci
Arménie, navíc přímo pojmenovali území Ázerbájdžánu v
kilometrech čtverečních, kam jistě patří i Karabach, a zdůraznili, že
uznávají suverenitu Ázerbájdžánu v rámci Ázerbájdžánské SSR,
která svého času byla část SSSR, a jak známo, byla zahrnuta i část
jeho Karabachu, čili byla vlastně vyřešena hlavní, naprosto klíčová
otázka, kterou byl status Karabachu.

Když Karabach vyhlásil svou nezávislost, nikdo tuto nezávislost
neuznal, dokonce ani Arménie, což je pro mě, upřímně řečeno,
zvláštní, ale bylo to rozhodnutí - neuznali nezávislost Karabachu.
Tady v Praze ale uznali, že Karabach patří Ázerbájdžánu, a pak na
začátku roku 2023 zopakovali totéž podruhé na podobném setkání v
Bruselu.

O tom nám mimochodem nikdo neřekl, osobně jsem se o tom
dozvěděl z tisku. Ázerbájdžán vždy věřil, že Karabach je součástí
jeho území, ale tím, že Arménie definovala status Karabachu jako
součásti Ázerbájdžánu, učinila kvalitativní změnu ve svém
postavení.

Poté za mnou na jedné ze schůzek přišel prezident Alijev a řekl: "No,
vidíte, každý uznal, že Karabach je náš." Vaše mírové jednotky jsou
na našem území. — Vidíte, i postavení mírových sil okamžitě prošlo
kvalitativními změnami poté, co byl status Karabachu stanoven jako
součást Ázerbájdžánu. Říká: "Vaše armáda je nyní na našem území
a pojďme se nyní dohodnout na jejich postavení na bilaterálním
základě." - No, potvrdil premiér Pašinjan a řekl: - Ano, nyní musíte
vyjednávat na bilaterálním základě. — To znamená, že Karabach je
pryč.

O tomto stavu si můžete říkat, co chcete, ale toto byl klíčový
problém, kolem toho se vše točilo v předchozích desetiletích.
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Všechno! Arménie to rozhodla – Karabach se oficiálně stal
součástí Ázerbájdžánu.

To je pozice moderního arménského státu. No, co bychom měli
dělat? Všechno, co se stalo v nedávné minulosti, před dvěma nebo
třemi týdny, bylo nevyhnutelné po uznání suverenity Ázerbájdžánu
nad Karabachem.

Poznámka: A zde jak vypadala reakce (odkaz) Tigrana Keosayana,
rusko-arménského patriota Ruska i Arménie, který byl v sále, na tato
Putinova slova. Smutně pokýval hlavou na znamení souhlasu, že
souhlasí s tím, co bylo řečeno.

Reakce na tato slova Tigrana Keosayana, který je v sále: „Potvrdil Putinova
slova tím, že souhlasně zavrtěl hlavou.

Bylo jen otázkou času, kdy a jakým způsobem tam Ázerbájdžán
nastolí pořádek v rámci ústavy ázerbájdžánského státu.

No, co na to říct? Jak jinak na to reagovat? Arménie to uznala, ale
co máme dělat? Mluvit: Ne, ale my to nepoznáváme? No, to je
nesmysl, ne?
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Nebudu teď mluvit o nuancích našich diskusí, ale to, co se stalo v
posledních týdnech, bylo nevyhnutelným důsledkem toho, co se
stalo v Praze a Bruselu. Proto si pan Michel a jeho kolegové měli
tehdy myslet, když přesvědčovali, zřejmě... zřejmě - nevím, to se
musíte zeptat jich sami, já nevím, někde v zákulisí, v zákulisí
přesvědčil premiéra Arménie pana Pašinjana, aby s takovým krokem
souhlasil, měli jsme se všichni společně zamyslet nad osudem
Arménů z Karabachu, měli jsme alespoň napsat něco o tom, co a jak
je v této situaci čeká, nějaký příkaz k integraci Karabachu do
ázerbájdžánského státu, nějaký příkaz související se zajištěním
jejich bezpečnosti a dodržováním jejich práv.

Ale nic z toho tam není. A co bychom měli dělat, když se tak
sama Arménie rozhodla?

K zajištění humanitární složky jsme použili vše, co jsme v právním
smyslu měli. Jak víte, naši lidé tam zemřeli při obraně Arménů z
Karabachu, našich mírových sil.

Pan prezident vše vysvětlil tak podrobně, že, jak se říká, nedochází
k odčítání ani sčítání.

To by mohl být konec Karabachu, ale k této informaci chci ještě něco
dodat.

Pašinjan podle Putinova pevného přesvědčení (o kterém jsem také
psal) není zrádce, byl prostě oklamán mazanými evropskými
partnery, kteří mu pravděpodobně dali nějaké sliby nebo záruky, ale
nyní rychle obrátili svou pozornost k Rusku.

Prezident to řekl, když reagoval na obvinění ze zrady vznesené
Margaritou Simonyanovou, která uvedla, že Pašinjan byl údajně
přiveden k moci, aby se vzdal Karabachu.

Pašinjan se zjevně prostě nenaučil lekcím, které Evropané
opakovaně učili celému světu, nejprve uzavřeli dohody nebo
slibovali, a pak nesplnili nic, k čemu se zavázali splnit, nebo na sliby
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zapomněli.

A nakonec řeknu jako obvykle - na chvíli se s vámi loučím a vy...

Vypněte emoce, zapněte mysl 
 https://dzen.ru
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